
  

Dagsorden/Referat – 

SKOLEBESTYRELSESMØDE  
    

 

Mødeinformation  

Dato:  
12. 
december 
2023  

Tidspunkt:  
17.30 – 20.30 

Bemærk ændret   

tidspunkt(inkl.julefrokost) 

Sted:  
Personalerummet  

Stenlille Skole  

Faste deltagere:  Afbud:   
  

Gæster:   

Ordstyrer: Hanne Ref.: Rikke 

Dagsorden    

1. Godkendelse af dagsorden til SB-mødet den 12. december 2023   
  

2. Godkendelse af referat fra sidste SB-møde den 2. november 2023  
   

3. Kort gennemgang af logbog 
 

4. Nyt fra elevråd 
 

5. Høringssvar ved en ressourcetildelingsmodel 
(materiale udsendt den 29. november 2023. Høringsfrist den 8. januar 
2024) 

         
       6.      SFO- struktur/tilsyn 
                Drøftelse  
                 
 
       7.      Kort over skolens bygninger på skolens hjemmeside 
                 Drøftelse 
 
    
       8.      Bestyrelsesmedlemmer tilknyttes klassetrin 
                Drøftelse og beslutning 
 
       9.      Sex og samfund(faget og uge 6) 
                Orientering og drøftelse 
  
     10.     Status vedr. havedøre og indesko/blå overtrækssko til ansatte   
               Drøftelse 
 
    11.     Parkering og trafik ved skolen 
               Drøftelse og beslutning 
 
    12.     Orientering:  
               Nyt fra SB  

Nyt fra TR/ Personale  
Nyt fra Lederteam (herunder status sommerferie SFO) 

 
    13.     Lukket punkt  
 
    14.      Eventuelt (projekt mentalisering og skolebestyrelsesmødet den   

              24/1-24) 

     
 

Ejer/Tid  

Nadia/2 min  

  

Nadia/3 min  

  

Mike/10 min.  
  

 
Elever/15 min 

 

Vinni/25 min  

  

 

Vinni /15 min.   

  

 

Nanna/10 min.  

  

 

 

Mike/15 min.   

  

 

Nadia/15 min   

  

 

Nanna/10 min 

 
Mike/10 min. 

 

 
I alt: 

35 min. 

  

 

 
 

 

15 min. 
 

I alt: 180 min. 

  



  

Dagsorden/Referat – 

SKOLEBESTYRELSESMØDE  
    

   

 

 
 

  

 

 

     

  

  

  

  



  

Dagsorden/Referat – 

SKOLEBESTYRELSESMØDE  
    

  

 Referat  
  

1.  Godkendelse af dagsorden til SB-mødet den 12. december 2023  

Enkelte spørgsmål til evt.  
Godkendt  

2.  Godkendelse af referat fra sidste SB-møde den 2. november 2023  

 Godkendt  

  

3.  Kort gennemgang af logbog   

   Vi gennemgår logbogen. Vi ser i logbogen, at det der var rammesat til 2023, har Skolebestyrelsen nået.   

4.   Nyt fra elevråd 

  Der har været møde i Elevforum, mødet har været godt, der blev talt om 3 emner med politikerne  
1. skærme, skal de fjernes eller skal de blive, vi har sagt at der er gode hjælpemidler  
2. Nutidens folkeskole har en ideologi om at gymnasiet er vejen, vi synes også at erhvervsmæssige 

uddannelser er gode 
3. AI og Chat GBT, nogle elever mener at det hjælper til simple spørgsmål  
Der var stor ros til de elever, der deltog i Elevforum  
Lille elevråd, der har været afholdt to møder og vi hører snart fra dem.  

5.   Høringssvar ved en ressourcetildelingsmodel 
(materiale udsendt den 29. november 2023. Høringsfrist den 8. januar 2024) 

  Materialet gennemgås  
 
Der er gammel gæld hos to skoler og vi stiller os undrende overfor hvilken gæld der er tale om for 
Stenlille skole.   
 
Forskellen på de to modeller vil med besparelserne være 576.487 mindre til at drive skole for end på 
nuværende tidspunkt.  
Stenlille skole bliver ramt på Grundtildelingen samt klassetildelingen.  
 
Kan det passe at de 5% på de sociale kriterier være tilstrækkeligt på samtlige skoler.  
De sociale kriterier vil være med til at øge en skævvridning mellem skoler.  
Vi ser, at der er en forskel på forældregrupperne på de forskellige skoler.  
 
De nye sociale kriterier giver Stenlille bedre sociale kriterier end Holbergskolen. Vi er nysgerrig på, 
hvordan vi er beregnet til at have bedre sociale kriterier end tidligere.  
 
Bestyrelsen er bekymret for, hvordan Stenlille skole skal klare sig for færre midler end på nuværende 
tidspunkt, med de udfordringer skolen står med pt.  
De sociale kriterier vil have en stor betydning for skolens drift end tidligere.  
Tager udregningerne højde for skolens nuværende situation.  
 
Når Stenlille lægger tæt ved motorvejen, kan det være, der er flere som pendler bosat i Stenlille.  
Skolebestyrelsen er opmærksom på, at der er mange elever fra skoledistriktet, der tilvælger skoler i Sorø 
eller Tølløse.  
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Vi er bekymrede for, hvad det betyder for antal ansatte.  
 
Stenlille skole bliver ramt med den nye model da der er klasser med færre elever.  
Vi er opmærksomme på, at det er at modellen går tilbage til en tidligere afprøvet model pr elev, som man 
gik bort fra, da den viste sig at være økonomisk udfordrende.  
 
Med frit skolevalg er der en større mobilitet af elever i Sorø kommune, kan det være en udfordring.  
 
Skolebestyrelsen laver et høringssvar, dette udarbejdes i starten af januar.  
 
 

6.  SFO- struktur/tilsyn 
                 

Den nuværende ledelse vil gerne afholde møder med SFOén, for at der kan arbejdes med udviklingen og 
strukturen for denne. Derfor bruges dette punkt til at indsamle input og ønsker fra skolebestyrelsen.  
 
Det vil være ærgerligt, hvis det medfører lukning af hems og Tumlesal, da børnene er glade for de to ting. 
  

- Skolebestyrelsen efterlyser aktiviteter og mere voksenstyring 
- Skolebestyrelsen ønsker, at børnene har lyst til at gå i SFO 
- Der ønskes oplysninger om, hvad der foregår i SFOén  
- Der har tidligere været fast ugentlig båldag 
 

Der ønskes et godt SFO-tilbud som eleverne er glade for 
 
Det ses lige nu, at der afprøves meget ift. indskolings og SFO-tilbud.  
I år er der overlap mellem skole og SFO, for at skolepædagogerne går med som brobyggere til SFOén 
 
SuperSFO  

- Der er en supervoksen med til SFO I og II, det er ressourcer, der tages fra Supercenterets 
skoletilbud 

- De elever, der er indskrevet i Supercentrene er visiteret til et skoletilbud. Supercenteret er ikke et 
heldagstilbud  

- Der arbejdes på mulighed for at oprette eget SFO tilbud til Supereleverne  
- Der er lige nu mellem 16 og 18 elever i SFO fra Supercenteret  
- Superbørnene kan være en del af almen eller blive i eget lokale i SFO I, i SFO II er de sammen 

med almenskolens elever 
 
Vi drøfter opstarten i skolen og hvordan overgangen fra 0. klasse til 1. klasse gøres bedst muligt for 
eleverne. Vi taler om samarbejdet mellem skole og hjem, og hvordan vi sammen kan støtte op om 
børnene.  
Vi er opmærksomme på overleveringen mellem skolens personale, så vi sikrer, at nye voksen får et godt 
kendskab til eleverne, både det faglige, sociale og personlige. Vi skal være opmærksomme på at de stille 
børn også skal overleveres godt. Vi skal sikre, overleveringen fra Børnehave til 0. klasse og fra 0. klasse til 
1. klasse.  
Vi kan være yderligere opmærksomme på, at SFO-personalet også skal vide, hvis enkelte børn har brug 
for noget særligt.  
 
Stenlille ser på muligheder for at lave en mellemform for børn med socio-emotionelle udfordringer  
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Har SFO-personalet noget de gerne vil sige til bestyrelsen, har de input, ønsker mm. Kan de spørges om 
de vil fortælle om deres hverdag.  
 
Skolebestyrelsen er nysgerrig på, hvordan ressourcer fordeles til elever der er udfordrede fx i forhold til 
støtte.  
 
 

7.  Kort over skolens bygninger på hjemmesiden 

Kan der lægges en oversigt over bygningerne på skolen på hjemmesiden?  
Til ”værd at vide” på skolens hjemmeside. 
 
Vi beslutter at administrationen kigger på muligheder for det.  
Bestyrelsen ønsker en rundtur på skolen for at se de gode lokaler, der er. 

8.  Bestyrelsesmedlemmer tilknyttes klassetrin 
                 
 

De forskellige trin fordeles til Skolebestyrelsesmedlemmerne.  
 
Det kan være til deltagelse i forældremøder eller som kontaktperson for forældrene i hverdagen.  
Det forsøges at fordele klasserne, så forældrene er på årgange, hvor de har egne børn.  
 
Kommende 0. klasse og tidlige SFO er også fordelt og deltager gerne til forældremødet for 
førskoleeleverne 

9.  Sex og samfund (faget og uge 6) 

Emnet drøftes kort under eventuelt til sidste møde.  
Skolebestyrelsen er nysgerrig på, hvordan der undervises i dette på skolen, samt om det kan være en 
mulighed for at være en emneuge for hele skolen. 
Der ligger mål for hele folkeskoleforløbet.  
 
0.-2. klasse arbejder ikke med det fokuseret  
3.-5. klasse det er et timeløst fag, og der undervises i det løbende  
6.-7. klasse det er en del af de faste fag, og inddrages i almenundervisningen 
8.-9. klasse der er udpeget to lærere, der underviser i faget, der undervises i klassen og kønsopdelt, der 
arbejdes med en ”hemmelig brevkasse”. Der er fokus på det i uge 6. 
 
Det indgår i et årshjul. Skolebestyrelsen ønsker mere synlighed omkring, hvornår der undervises i de 
timeløse fag. Vil det være muligt at det fremgår af ugeplaner.  
Det er nogle gode og vigtige samtaler, der kan bringes med ind i hjemmet. Selv om samtalerne i skolen 
ikke har været planlagt, så vil det være en gave at kunne vide det efterfølgende, så samtalerne kan 
fortsættes i hjemmene.  
Skolebestyrelsen spørger ind til om børnene lærer om samtykkeloven.  
Supercenteret har undervisning i de timeløsefag på lige linje med almenskolen.  
 
Vi drøfter om de timeløsefag kan være nævnt i årsplaner eller årshjul. 
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10.  Status vedr. hoveddøre og indesko/blå overtrækssko til ansatte 

Det blev drøftet på maj mødet med elevrådet, der ønskede ligestilling med lærerne.  
Er havedørene stadig mulige indgangsdøre? I lokalerne er der kun måtter ved de store indgangsdøre, ved 
havedørene er der klude på gulvene for at sørge for at gulvene er tørre.  
 
Eleverne bruger dørene og TMD er ikke imod det.  
 
I Sfo og indskolingen bør forældrene tage skoene af.  
Ved 1. klasserne er garderoben ikke hensigtsmæssig, børnene får våde sko. Der ses på muligheder for 
dette.  
 
Skoleleder ser på, om der kan være blå futter til SFOén.  
 
Der har stået baljer med overtrækssko før, vi skal være opmærksomme på, at det er sko til forældre.  
I overbygningen skal skoene af i bygningen. Rengøringen kan ikke følge med, hvis skoene er med inde. 
 
Det er tidligere drøftet, at der kan være forskel på regler for elever og personale.  
 
Da bygningen til overbygningen blev lavet, galt det om at holde gulvene, samt at sikre tid til rengøring af 
toiletterne. Det kunne man gøre ved at mindske rengøring af gulvene, ved at bruge indesko.  
 

11.  Parkering og trafik ved skolen 

Skoleleder har skrevet ud til forældrene omkring god parkering og at passe på hinanden.  
Vi aftalte at herefter skulle skolebestyrelsen skrive ud til forældrene 
 
Vej og Park vil gerne komme på skolen og etablere kiss and go samt se på bedre skiltning.  
Ved parkeringen ved hjørnet ved Rema / Julevej/ Fredensvej ses det, at forældre parkerer for hurtigt at 
kunne hente elever.  
 
Det opleves stadig at der er udfordringer ved parkeringspladsen ved Idrætsvej.  
 
Parkering og kørsel skal være en kontinuerlig indsats  
Lokalpolitiet kan komme ud og se på parkeringen ved Fredensvej 
 
Vi inviterer Vej og Park ud til et møde for at se på parkeringsforhold og for at etablere Kiss and Go.  
 
Skolebestyrelsen skriver ud til skolens forældre om parkering og med generelt nyt fra Skolebestyrelsen.    

12.  Orientering:  
Nyt fra SB  
Nyt fra TR/ Personale  
Nyt fra Lederteam (herunder status sommerferie SFO) 
 

Fra skolebestyrelsen  
Der skal laves et seminar, der kommer noget med til næste møde.  
Der har været møde i Advisory Board, hvor den mulige nye skolestruktur blev drøftet 
Derefter blev der talt om budgetter 
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Det er frustrerende, at der til Advisory Board bliver talt ind i udfordringer for Stenlille Skole 
Skolebestyrelsen oplever at blive hængt ud foran andre skolebestyrelser og politikere 
 
TR/Personale  
Kostpolitikken og principper ligger endnu ikke på hjemmesiden. 
De er drøftet på personalemøde 
 
Ledelsesteamet  
SFO og indskolingsleder stopper pr 31. december.  
Der tiltræder to inklusionspædagoger 1/1 og en lærer samme dato. Der var mange gode og kvalificerede 
ansøgere 
Det er valgt at der fremover bliver ansat en SFO leder der er 50% leder og 50% pædagog. Vi ved endnu 
ikke om den bliver besat i denne omgang. Der har været nogle få henvendelser, der er 
ansættelsessamtaler d 28. december. Derudover  
 
Der har været dialogmøde med lokalsamfundet med 20 deltagere fra Stenlille, det tales om at oprette et 
ungepanel og pensionister i skolen.  
Der er gode tovholdere på disse aktiviteter fra lokalsamfundet.  
Skolechefen skulle arbejde med, at det er dyrt at låne lokaler af kommunen – fx hallen der er møde igen i 
februar.  
 
8/12 var borgmesteren på besøg fra skolen deltog elevrådet, skoleleder og leder af Supercenteret. 
Elevrådet var gode til at fortælle om skolens fokus på fællesskab og repræsenterede skolen på en virkelig 
flot måde. Herefter var der samtale mellem Borgmesteren og ledelsen  
 
11/12 var der ledelsesteamssamtale med Skolechefen og skolekonsulenten som var en god og udviklende 
samtale  
 
Der er kommet nyt sortiment til skoleboden som kan starte op efter jul  
 
Skolefodbold Pigerne er med i finalen der spilles i Dianalund på mandag 
 
Uge 3 er der terminsprøver  
Uge 4 er der emneuge – emnet er Magt  
 
Der uddeles håndbøger til skolebestyrelsesmedlemmerne  
 
Supercenteret 
Vi har en lærer der stopper til nytår, der er slået et barselsvikariat op, da der kommer en lærer tilbage fra 
barsel til sommer. 
 
 

14. Eventuelt 

Kan det være en ide at Skolebestyrelsen får et oplæg om mentalisering, så Skolebestyrelsen ved, hvordan 
der arbejdes?  - det er bestyrelsen interesseret i.  
 
Skolefodbold – Klassekammerater vil gerne heppe på deres kammerater. Ledelsen undersøger om det 
kan være en mulighed.  
 
Skolebestyrelsen kan hente mappe til at sætte papirer fra møderne i hos administrationen.  
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Hjemmesiden er under opbygning, den ligger i to do listen.  
 
Optagelser ved skolekoncerter, andre skoler har taget stillinger til det ved principper, der ligger på deres 
hjemmeside. Dette bør være et punkt på et fremtidigt skolebestyrelsesmøde. Det kan dog ikke 
kontrolleres af skolens personale.  
 
Til næste møde ser vi på møderækken, så de ikke ligger om onsdagen.  
 
Chromebooks i Supercenteret. Supercenteret følger kommunens regler.  
 
Vi er enige om, at der ikke ligger samtaler efter skolebestyrelsesmøderne, da arbejdsdagen for 
medarbejderne bliver meget lange.  
 

  


